

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, DECEMBER 2, 1975

(35)

[Text]

The Standing Committee on External Affairs and National Defence met at 8:07 o'clock p.m. this day, the Chairman, Mr. Dupras, presiding.

Members of the Committee present: Messrs. Anderson, Brewin, Bussières, Collenette, Crouse, Dupras, Fairweather, Haidasz, Hopkins, Langlois, Lapointe, Lawrence, Macquarrie, Maine, Marceau, McKinnon, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Prud'homme, Roberts, Roche and Stollery.

Appearing: The Honourable Allan J. MacEachen, Secretary of State for External Affairs.

Witnesses: From the Department of External Affairs: Mr. H. B. Robinson, Under Secretary of State; Mr. M. Dupuy, Assistant Under Secretary of State, Economic Affairs; Mr. L. O'Toole, Assistant Under Secretary of State, Administration.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated Wednesday, November 12, 1975 relating to the Supplementary Estimates (A) for the fiscal year ending March 31, 1976. (*See Minutes of Proceedings, Thursday, November 20, 1975, Issue No. 29*).

By unanimous consent, the Chairman called Vote 10a—Canadian Interests Abroad—Contributions—\$471,320, Vote L15a—Advances for the acquisition of capital equipment for the Central and Regional Passport Offices—\$88,000, Vote L16a—Advances to the Working Capital Fund of the International Atomic Energy Agency—\$6,732, Vote L17a—To increase the Working Capital Advance account for loans to employees posted abroad—\$400,000, Vote L18a—To increase the Working Capital Advance Accounts for advances to posts abroad—\$5,500,000 under External Affairs.

The Minister and the witnesses answered questions.

Votes 10a and L15a were severally carried.

On Vote L16a

After debate, the question being put, on Vote L16a it was, by a show of hands, agreed to: YEAS: 11; NAYS: 8.

Votes L17a, L18a, 30a and L36a were severally carried.

The Committee resumed consideration of the Supplementary Estimates (A) under National Defence.

On Vote 1a

Mr. Brewin moved,—That Vote 1a—Defence Services—Operating Expenditures—be reduced from \$123,767,123 to \$102,022,123, a reduction of \$21,745,000, the amount allocated for North American Defence.

After debate, the question being put on the amendment it was, by a show of hands, negatived: YEAS: 3; NAYS: 13.

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 2 DÉCEMBRE 1975

(35)

[Traduction]

Le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale se réunit aujourd'hui à 20 h 07 sous la présidence de M. Dupras (président).

Membres du Comité présents: MM. Anderson, Brewin, Bussières, Collenette, Crouse, Dupras, Fairweather, Haidasz, Hopkins, Langlois, Lapointe, Lawrence, Macquarrie, Maine, Marceau, McKinnon, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Prud'homme, Roberts, Roche et Stollery.

Comparait: L'honorable Allan J. MacEachen, secrétaire d'État aux Affaires extérieures.

Témoins: Du ministère des Affaires extérieures: M. H. B. Robinson, sous-secrétaire d'État; M. M. Dupuy, sous-secrétaire d'État adjoint, Affaires économiques; M. L. O'Toole, sous-secrétaire d'État adjoint, Administration.

Le Comité poursuit l'étude de son ordre de renvoi du mercredi 12 novembre 1975 portant sur le Budget supplémentaire (A) pour l'année financière se terminant le 31 mars 1976. (*Voir procès-verbal du jeudi 20 novembre 1975, fascicule n° 29*).

Du consentement unanime, le président met en délibération le crédit 10a—Intérêts du Canada à l'étranger—Contributions—\$471,320; le crédit L15a—Avances accordées pour l'acquisition de matériel destiné au Bureau central et aux bureaux régionaux des passeports—\$88,000; le crédit L16a—Avances accordées au fonds de roulement de l'Agence internationale de l'énergie atomique—\$6,732; le crédit L17a—Pour augmenter le compte d'avance du fonds de roulement des frais et avances consentis aux employés affectés à l'étranger—\$400,000; le crédit L18a—Pour augmenter le compte d'avance du fonds de roulement des avances consenties aux employés en mission à l'étranger—\$5,500,000, sous la rubrique Affaires extérieures.

Le ministre et les témoins répondent aux questions.

Les crédits 10a et L15a sont adoptés séparément.

Crédit L16a

Après débat, le crédit L16a, mis aux voix, est adopté à main levée, par 11 voix contre 8.

Les crédits L17a, L18a, 30a et L36a sont adoptés séparément.

Le Comité poursuit l'étude du Budget supplémentaire (A) sous la rubrique Défense nationale.

Crédit 1a

M. Brewin propose,—Que le crédit 1a—Services de défense—Dépenses de fonctionnement—soit réduit de \$123,767,123 à \$102,022,123, soit une diminution de \$21,745,000, montant alloué pour la défense de l'Amérique du Nord.

Après débat, l'amendement, mis aux voix, est rejeté à main levée par 13 voix contre 3.